
Zápis z jednání Výkonného výboru SH ČMS  
17. 9. 2015 v Přibyslavi 

Přítomni:  
VV SH ČMS: K. Richter, L. Janeba, R. Dudek, J. Brychcí, M. Němečková, J. Salivar, J. Bidmon, 

V. Hulec, J. Henc, L. Kuběna, J. Karger, A. Maděra, J. Majer, J. Orsák,                       
A. Pazdera,  L. Procházka, S. Pumprla, J. Pátek, J. Slámečka, M. Čížek, J. Zips 

Přizváni: J. Bochňák, O. Lacina, J. Aulický, J. Netík, J. Kubeš, V. Ondráková, I. Jirota,                   
J. Nitra, H. Kolouchová 

Omluveni: B. Martínek, R. Kejmar,  J. Olšanský 

 

Jednání zahájil a řídil starosta SH ČMS Karel Richter. 

1) Zahájení, volba ověřovatelů, schválení programu jednání 

Zapisovatel:  Helena Kolouchová 

Ověřovatelé:              Antonín Maděra     

                                Leo Kuběna           

                                                            

Karel Richter přivítal členy VV SH ČMS a přizvané hosty na prvním jednání po V. sjezdu SH ČMS. 
Omluvil nepřítomné a zmínil oslavená jubilea. Následně přednesl program dle pozvánky a přečetl 
seznam předložených materiálů.  

Hlasování: jednomyslně schváleno. 

Usnesení č. 35/2015:                      VV SH ČMS schvaluje zapisovatelku a program jednání. 

 
 

2) Hodnocení V. sjezdu SH ČMS 

Starosta SH ČMS Karel Richter stručně zhodnotil průběh V. sjezdu SH ČMS. Vzpomněl přítomnost 
významných hostů, zejména vládní delegace v čele s předsedou Vlády ČR Bohuslavem Sobotkou, 
zahraničních delegací ze Slovenska, Polska a Německa. Poděkoval všem, kdo se na přípravách a 
průběhu V.sjezdu podíleli. 

V návaznosti na květnové jednání s ministrem vnitra a předsedou Vlády ČR a V. sjezd SH ČMS 
byla založena komise, kterou za SH ČMS zastupují Karel Richter, Jan Slámečka, Jaroslav Salivar, 
za GŘ HZS Drahoslav Ryba a František Vavera a prezidenti MHJ Zdeněk Milan a ČHJ Vasil Silvestr 
Pekar.  

Dále informoval o schůzce s předsedou Českého olympijského výboru Jiřím Kejvalem a předsedou 
Českého atletického svazu Liborem Varhaníkem. Tématem schůzky bylo mimo jiné i čerpání 
finančních prostředků na sportovní činnost mládeže z ČOV, respektive z odvodů loterijních 
společností, které ČOV přerozděluje. 

Monika Němečková doplnila vystoupení starosty a podala přítomným informace, že v roce 2015 
jsme z výše uvedeného zdroje získali na Projekt : Hra Plamen a požární sport dorostu 800 000 
Kč, které mají tříletou lhůtu k vyčerpání. Vedení SH ČMS navrhuje vyčerpat tyto prostředky v roce 
2016 na krajská kola hry Plamen a dorostu  

Jan Slámečka – sportovní úspěchy aktivněji sdělovat veřejnosti prostřednictvím tiskových zpráv v 
médiích - sportovní listy, sport cz. 

Monika Němečková – pokud se uvedeným médiím zašlou včas odpovídající podklady (př. tiskové 
zprávy z MS GRODNO) jsou bez problému zveřejňovány. Je však třeba vyřešit dlouhodobě 
neodpovídající přístup SH ČMS k oblasti PR. 



 

3) Dělba práce náměstků starosty 

Karel Richter informoval o rozdělení působnosti náměstků starosty SH ČMS: 

 

Lubomír Janeba oblast vnitrosvazová, historie, Nadace na podporu hasičského hnutí 

Monika Němečková    

oblast dětí a mládeže, sportovní reprezentace dětí a mládeže, dotační 

tituly pro děti a mládež, ČRDM, MŠMT 

Jaroslav Salivar 
oblast represe, hasičské soutěže, sportovní reprezentace,  
Sdružení sportovních svazů, hasičská legislativa 

Jan Slámečka oblast prevence, ochrana obyvatelstva, CHH 

Richard Dudek oblast vzdělávání včetně dotačních titulů, ÚHŠ 

 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
            Usnesení č. 36/2015:                  VV SH ČMS bere na vědomí rozdělení působnost náměstků    

                                                                   starosty SH ČMS. 
                                 

                                              
        

         4) Návrh na zřízení ÚOR SH ČMS  

            Karel Richter přednesl návrh Vedení SH ČMS na zřízení Ústředních odborných rad  
           SH ČMS a zároveň také návrh na vedoucí těchto rad: 

 

Ústřední odborná rada  vedoucí 

prevence  Jan Majer 

ochrany obyvatelstva Bohumil Martínek 

vzdělávání Jan Karger 

vnitroorganizační Lubomír Janeba 

historie Jiří Pátek 

represe Robert Kučera 

hasičských soutěží  Jiří Henc 

mládeže Josef Bidmon 

  

Aktiv zasloužilých hasičů Josef Netík 

 
Vedení SH ČMS nedoporučuje zřízení Ústřední odborné rady hospodářské. 
Vedení SH ČMS doporučuje, aby se pro tuto oblast stala trvalou konzultantkou SH ČMS Markéta 
Stržínková. 

           Dále Vedení SH ČMS doporučuje, aby ÚOR represe, prevence a mládeže měli stálého zástupce 
           z každého kraje. Doplnění dalšími odborníky není vyloučeno. 

Vedoucí ÚOR převzali seznam navržených kandidátů na členy ÚOR z OSH nebo KSH. 
 
Karel Richter následně přednesl návrh rozdělení členů VV SH ČMS do Ústředních  

           odborných rad SH ČMS: 

 

Antonín Maděra vnitroorganizační 

Václav Hulec represe 

Jiřina Brychcí vnitroorganizační 

Alois Pazdera vnitroorganizační 



Leo Kuběna vnitroorganizační 

Jiří Orsák  vzdělávání, historie 

Jan Slámečka prevence, ochrana obyvatelstva 

Ludvík Procházka represe 

Jiří Zips represe 

Oldřich Lacina represe 

Richard Kejmar represe 

Martin Čížek represe a vzdělávání 

Jiří Henc hasičských soutěží 

Stanislav Pumprla 

represe, poradce starosty SH ČMS  

pro hasičské soutěže a sport  

 

 
             
           Hlasování: jednomyslně schváleno. 

          Usnesení č. 37/2015:     1) VV  SH ČMS schvaluje zřízení navržených Ústředních odborných  
                                                          rad a Aktivu zasloužilých hasičů. 

                                                     2) VV SH ČMS schvaluje navržené členy do funkcí vedoucích   

                                                          Ústředních odborných rad a Aktivu zasloužilých hasičů.                    
                                                     3) VV SH ČMS schvaluje návrh zařazení členů VV do Ústředních 

                                                           odborných rad. 
                                                     4) VV SH ČMS Ukládá vedoucím ÚOR předložit do říjnového   

                                                           VV SH ČMS návrhy na složení  Ústředních odborných rad.       

                                                      5) VV SH ČMS ukládá vedoucím rad předložit do 30.9. plány práce  
                                               Ústředních odborných rad pro rok 2016, které budou  

                                               vycházet z „Programu činnosti SH ČMS o roku 2020“.                                 

                           

 

7) Příprava jednání shromáždění starostů OSH 

Ing. Richter stručně okomentoval předložené materiály a vyzval přítomné členy VV SHČMS 

zastupující jednotlivé kraje k navržení starostů OSH do návrhové a volební komise. 

 

  návrhová volební 

SH ČMS     

Praha Martin Wagner Martin Wagner 

Středočeský kraj Markéta Hrušková Dana Vilímková 

Jihočeský kraj Jaromír Marek Helena Fiedlerová 

Plzeňský kraj Alena Foldová Pavel Pechát 

Karlovarský kraj Stanislav Hubáček Miroslav Lukáš  

Liberecký kraj Josef Kreif Arnošt Černý 

Ústecký kraj Renata Špidlíková Ladislav Langmajer 

Královéhradecký kraj Vladimír Vondruška Ivan Kraus 

Pardubický kraj Bohuslav Cerman Jan Růžička 

Vysočina kraj Josef Stejskal Jan Čekal 

Jihomoravský kraj Zdeňka Jandová Jitka Fabiánová 

Olomoucký kraj Josef Ošťádal Vlastimila Švubová 

Zlínský kraj Josef Bernátík Jaromír Polanský 

Moravskoslezský kraj Tomáš Stefan Roman Krusberský 

 



8) Příprava VH SDH a VH okrsků 

Karel Richter stručně okomentoval předložené písemné materiály a vyzval přítomné 

k připomínkám. K předloženým materiálům nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

 

9) Návrh na zaměření činnosti SH ČMS pro rok 2016, plány práce Vedení, VV a SH 

OSH a plán kontrol na r. 2016 

Karel Richter stručně okomentoval předložené písemné materiály a vyzval přítomné 

k připomínkám. 

Jiří Orsák pozval přítomné na MČR v klasických disciplínách CTIF, které proběhne již tradičně 

26.9. ve Dvoře Králové. 

Monika Němečková  termíny akcí v návrhu Plánu práce Vedení a VV na rok 2016, které 

zabezpečují ÚOR  by měly vyplynout a z plánů práce těchto rad. nyní by zde měly být tyto akce 

uvedeny pouze orientačně. 

Jan Aulický pozval přítomné na  Galaodpoledne hasičských sportů a informoval o změně termínu 

konání akce na  28.11. 

 

 

10) Návrh rozpočtu na rok 2016 

Ivan Jirota představil přítomným předložený návrh rozpočtu na rok 2016. Blíže okomentoval 

některé konkrétní položky. 

Následně požádal o schválení paušálu pro členy VV SH ČMS ve výši  5000,- ročně a pro vedoucí 

rad ve výši 6000,- ročně. 

            

            Hlasování: jednomyslně schváleno. 
            Usnesení č. 38/2015:            1) VV SH ČMS bere na vědomí návrh rozpočtu schvaluje      

                                                                  k předložení shromáždění starostů.                                                                  
                                                             2) VV SH ČMS schvaluje paušál cest náhrad na 2. pol. roku 

                                                                  2015 a rok 2016 v předloženém znění. 

 

                                      

11) Návrhy na vyznamenání 

Jiří Pátek – požádal o schválení vyznamenání Mezinárodní spolupráce II. stupně (Michal Thissen a 

Jean-François Schmauch) a Řád svatého Floriána (Ervin Chalupar), které my mělo být uděleno při 

konání 23. mezinárodních rozhovorů pracovní skupiny pro historii hasičů v Přibyslavi ve dnech               

7. – 9. 10. 2015.  

  

 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 

Usnesení č. 39/2015:            1)  VV SH ČMS schvaluje přeložené návrhy, které splňují  

          podmínky Statutu vyznamenání SH ČMS. 
                                                             2) VV SH ČMS neschvaluje udělení Titulu ZH panu Jaroslavu  

          Kučerovi, z důvodu nedodržení Statutu o udělování  
          vyznamenání SH ČMS. Místo navrženého vyznamenání VV  

          SH ČMS schvaluje udělení medaile ZMZ.                                         

      3) VV SH ČMS schvaluje návrhy na vyznamenání předložené    
                                                                  panem Pátkem. 

                                        

 

 



 

 

12) Různé 

Josef Kubeš  generální ředitel HVP a. s. přítomné stručně seznámil s pozitivním hospodářským 

výsledkem Hasičské vzájemné pojišťovny. Dále informoval, že požadavky České národní banky na 

výši kapitálu a solventnost jsou v současné době plněny.  

Vladimíra Ondráková předsedkyně představenstva krátce doplnila vystoupení pana ředitele. Od 

října budou spuštěny nové dva produkty pojištění zaměřené na komplexní pojištění občanů a 

úrazové pojištění. 

Monika Němečková předala přítomným informaci, která OSH stále nedodala podklady k doplnění 

údajů do spolkového rejstříku (nejde o SDH, jde přímo o doplnění registrace okresní sdružení). 

Seznam těch, kteří podklady neodevzdali byl předán písemně. 

Stanislav Pumprla tlumočil žádost  doručenou od starostů  SDH Velké Meziříčí, Vlčnov a Suchdol, 

pořadatelů soutěží v klasických disciplínách CTIF o finanční podporu akcí.  

Karel Richter – žádost bude  předána k řešení ÚORHS 

Monika Němečková a Jan Slámečka žádost podpořili. 

Karel Richter informoval přítomné o průběhu volební konference představitelů států CTIF 

v Chorvatsku. Byly provedeny volby místopředsedů, jedním z nich byl zvolen český zástupce pan 

Zdeněk Nytra. Zároveň starosta informoval o jednání ČNV CTIF. Byly zde podány podrobné 

informace o akcích, které mělo ve své kompetenci SH ČMS – jednání MKVM, 20.Mezinárodní 

soutěž hasičské mládeže v disciplínách CTIF  Opole. V této souvislosti ČNV CTIF potvrdil účast 

vítězného družstva dívek z SDH Písková Lhota na 21.Mezinárodní soutěži hasičské mládeže 

v disciplínách CTIF ve Villachu a pověřil SH ČMS uspořádáním kvalifikační soutěže o druhé 

reprezentační místo. 

Karel Richter v této souvislosti doporučil, aby na tyto kvalifikační soutěže CTIF, ať již mládeže 

nebo dospělých byli přizváni zahraniční rozhodčí do funkcí hlavních rozhodčích a rozhodčích 

disciplín u českých účastníků. 

Monika Němečková stručně zhodnotila průběh akcí – MS dorostu a juniorů v PS, 20.Mezinárodní 

soutěž hasičské mládeže v disciplínách CTIF Opole, MČR hry Plamen a dorostu v požárním sportu 

Praha. Podrobné zhodnocení akcí bylo všem členům VV předloženo písmeně. M. Němečková 

poděkovala všem organizátorů, trenérům, vedoucím a dalším členům realizačních týmů akcí a 

reprezentací za jejich práci. Zvláštní poděkování vyjádřila všem sportovcům, kteří se zasadili o 

důstojnou reprezentaci SH ČMS a ČR. 

Dále M. Němečková podala komentář k písemně předloženým materiálům : Strategický plán 

rozvoje úseku mládeže SH ČMS na období 2015 - 2020, Koncepce činnosti s kolektivy MH do roku 

2020 včetně všech příloh, příloha ke Směrnici činnosti s kolektivy MH – Kompetenční profil 

vedoucího mládeže. Materiály byly z pověření VV SH ČMS vypracovány za účelem žádosti o Titul 

Organizace uznaná pro práci s dětmi a mládeží na období let 2015 – 2020.  

 
Usnesení č. 40/2015:            1) VV SH ČMS schvaluje předložené materiály : Strategický  
         plán rozvoje, Koncepce činnosti s kolektivy MH, příloha ke  

         Směrnici činnosti – Kompetenční profil vedoucího mládeže. 

                                                 2) VV SH ČMS ukládá ÚORM zajištěním účasti zahraničních  
      rozhodčích na kvalifikační soutěži MH CTIF, dále ukládá  

      ÚORHS předložení návrhu kvalifikačních podmínek pro  
      družstva mužů a žen na Mezinárodní soutěž v klasických  

      disciplínách CTIF do Villachu 2017 včetně návrhu na  
      zajištění účasti zahraničních rozhodčích do 30.12.2015 

 

 



3) Závěr jednání 

Ing. Richter poděkoval za aktivní přístup k jednání. 

Předsedající: Karel Richter   ______________________  

Ověřovatelé:    Antonín Maděra                    ______________________    

                      Leo Kuběna                          ______________________          

Zapisovatel:  Helena Kolouchová            ______________________  


